
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

komise Rady HMP pro p lánování  a f inancování  soc iá lních s lužeb  

 

 

 
Pro Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb 

Přítomni 

Mgr. Petr Hanuš (předseda komise), Mgr. Vladimír Beran, Mgr. Jakub Čihák, Pavel 

Ehrlich, Mgr. Zuzana Freitas Lopesová, Ing. Jakob Hurrle, Ph.D., JUDr. Petr Lachnit, Mgr. 

Pavel Mareš, PhDr. Jitka Synková, Ing. Michaela Wicki, PhDr. Tomáš Klinecký Mgr. Jan 

Matěj Bejček (tajemník); stálý host: PhDr. Tereza Eichlerová 

Omluveni Ing. Iveta Pešková 

Nepřítomni Mgr. Tomáš Ján, MBA 

Věc 
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb, 

které se konalo v úterý, 31. 08. 2023 v čase od 13:30 do 16:05 distanční formou 

Zpracoval(a) Mgr. Jan Matěj Bejček Počet stran: 2 / příloha 2 Datum 31. 08. 2023 

 
 

Program jednání: 
 

1. Možnosti poskytování překlenovacích bezúročných zápůjček poskytovatelům služeb na období 1. 
čtvrtletí (tj. před zasláním 1. splátky prostředků z národní dotace a dotace z rozpočtu HMP na daný 
kalendářní rok). 
 

2. Tvorba cenových hladin za kapacitní jednotku (hodina/úvazek/lůžko) u jednotlivých typů sociálních 
služeb 

 
3. Revize kapacit Doplňkové sítě od 1. 1. 2024 pro úkoly na podporu v bydlení 

 
4. Různé 

 

Zápis z jednání: 
 

Předseda komise pan Mgr. Petr Hanuš přivítal přítomné členky a členy a ověřil, zda je komise ve svém 
počtu usnášeníschopná. Přítomno bylo 9 členek a členů. Omluvena byla členka paní Ing. Iveta Pešková, 
člen pan Mgr. Tomáš Ján, MBA se jednání nezúčastnil bez omluvy. Členové Mgr. Zuzana Freitas Lopesová 
a Mgr. Vladimír Beran se k jednání postupně připojili v průběhu jednání. Poté předseda komise 
představil přítomným členkám a členům program jednání. 

 
1. Možnosti poskytování překlenovacích bezúročných zápůjček poskytovatelům služeb na období 1. 

čtvrtletí (tj. před zasláním 1. splátky prostředků z národní dotace a dotace z rozpočtu HMP na daný 
kalendářní rok). 
 
Tajemník komise, Mgr. Jan Matěj Bejček přítomným členkám a členům představil podkladový materiál 
(viz příloha č. 1) jehož předmětem jsou informace o modelech bezúročných zápůjček v jednotlivých 
krajích ČR. Následně proběhla diskuse a doplňující otázky adresované tajemníkovi komise a přítomnému 
stálému hostu PhDr. Tereze Eichlerové. Ti přítomným členkám a členům vysvětlili proces přípravy 
dotačního programu na podporu sociálních služeb zařazených do Krajské sítě.  
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Na základě těchto informací se pak přítomné členky a členové shodli, že není v tuto chvíli reálné 
připravit program bezúročných zápůjček pro rok 2024 a to nejen z hlediska času ale také efektivity. 
Situace bude v současné chvíli řešena snahou odboru SOV o rychlé zhodnocení žádostí o dotaci 
z rozpočtu hl. m. Prahy, kdy je reálné jednotlivým poskytovatelům sociálních služeb, zařazených do 
Krajské sítě, vyplatit finanční prostředky zhruba v polovině února.  

Po diskuzi předseda komise Mgr. Petr Hanuš přednesl návrh usnesení o jehož přijetí členky a členové 
komise následně hlasovali.  
 
Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb bere na vědomí informace 
poskytnuté z Odboru SOV a prostřednictvím náměstkyně primátora HMP Ing. Alexandry Udženija, 
žádáme Odbor SOV, aby na první zasedání komise na jaře 2024 připravil model poskytování 
bezúročných zápůjček či návratné finanční výpomoci pro rok 2025 a roky následující a předložil jej 
Komisi k projednání.   

Pro 9 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  

 
 

2. Tvorba cenových hladin za kapacitní jednotku (hodina/úvazek/lůžko) u jednotlivých typů sociálních 
služeb 
 
Člen pan Mgr. Pavel Mareš se z dalšího projednávání omluvil, k jednání se naopak připojila členka paní 
Mgr. Zuzana Freitas Lopesová. Při projednávání bodu bylo přítomno 9 členek a členů. 

Bod poté představil tajemník komise Mgr. Jan Matěj Bejček spolu s přítomným stálým hostem, paní 
PhDr. Terezou Eichlerovou. Poté PhDr. Eichlerová vysvětlila kontext tvorby cenových hladin u sociálních 
služeb před rokem 2015 a jejich následnou implementaci do aktualizace střednědobého plánu rozvoje 
sociálních služeb v hl. m. Praze v roce 2015. Následně k poskytnutým informacím a k podkladovému 
materiálu (viz příloha č. 2) proběhla diskuze během níž se přítomné členky a členové shodli, že výše 
cenových hladin je adekvátní vzhledem k jednotlivým službám a specifikám cílových skupin těchto 
služeb. V rámci diskuze PhDr. Eichlerová také zmínila záměr odboru SOV připravit do nového 
Střednědobého plánu na období 2025–2027 konsolidované cenové hladiny. Po ukončení diskuze 
předseda komise přednesl návrh usnesení, o němž následně členky a členové komise hlasovali. 
 
Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb bere na vědomí informace 
poskytnuté Odborem SOV k tvorbě cenových hladin za kapacitní jednotky: hodina, úvazek a lůžko u 
jednotlivých typů sociálních služeb.  
 
Pro 9 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení bylo přijato  
 
 
 

3. Revize kapacit Doplňkové sítě od 1. 1. 2024 pro úkoly na podporu v bydlení 
 
Před projednáváním bodu se omluvil člen komise pan Pavel Ehrlich. K projednávání bodu se naopak 
připojil člen pan Mgr. Vladimír Beran. Při projednávání bodu a následném hlasování bylo tedy přítomno 
celkem 9 členek a členů. 

Bod představil tajemník komise Mgr. Jan Matěj Bejček spolu s přítomným stálým hostem, paní PhDr. 
Terezou Eichlerovou. Následně proběhla diskuze, po níž předseda komise předložil návrh usnesení, o 
němž členky a členové komise hlasovali. 
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Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje revidovat k 1. 1. 
2024 kapacity Doplňkové sítě pro úkoly na podporu v bydlení o neobsazené úvazky dle předloženého 
návrhu (viz příloha č. 2) a předložit tento návrh Radě hl. m. Prahy ke schválení. 

 

Pro 8 Proti 0 Zdržel se 1; usnesení bylo přijato  
 

4. Různé 

 
Do tohoto bodu nebylo z řad přítomných členek předloženo žádné téma. 

Předseda komise, pan Mgr. Petr Hanuš ukončil jednání v 16:05. Další jednání komise proběhne 
prezenčně 19. září od 13:30. Předmětem jednání bude především návrh podoby Krajské sítě sociálních 
služeb v hl. m. Praze od 1. 1. 2024, předložený odborem SOV. Podklady, jakož i upřesnění místa jednání 
zajistí tajemník komise, Mgr. Jan Matěj Bejček a to zhruba 1 týden před samotným jednáním.    

 
 
 
 
Zapsal dne 31. 08. 2023 
Mgr. Jan Matěj Bejček, tajemník komise 
 
Ověřil dne 07. 09. 2023  
PhDr. Tomáš Klinecký, člen komise 
 
Předseda komise: 
Mgr. Petr Hanuš 


